
 
 

 

 

Skolebestyrelsesmøde i Distrikt Hjallerup 
Tidspunkt: mandag d. 22. august kl. 18.30 - 21.00 

Sted: Hjallerup Skole (lærerværelset)  
 

Deltagere (Forældrevalgte) • Heidi Selmer Pedersen (HJ) - 
formand 

• Anne Berg Aaen (HJ) 

• Rikke Louise Mellergaard (HJ) 

• Laila Hejlesen (KL) – 
næstformand 

• Nanna Sundby (KL) 

• Mette Thaarup (KL) 

• Henrik Lykke (FL) - A 

• Peter Enevold Pilgaard (FL) 

• Alice Trangeled (FL) 

Deltagere (medarbejdere) • Paw Agerskov Jensen (HJ) • Susanne Jensen (KL) • Julie Aaen (FL) 

Deltagere (elever) •   

•  

•   

•  

•   

•  

Deltagere (ledere) • Peter Græsdal Tanbæk (FL) 

• Helle Faber (KL) 

• Michael Ring Nielsen (HJ) 

• Pia Bering Jensen (SFO) 

• Peter Rasmussen 
(Distriktsskoleleder) 

Emne Ansvarlig 
Mål 

(Hvad vil vi gerne opnå?) 

 
Orientering - O 
Drøftelse – D 

Beslutning – B 

Planlægning 
(Hvem gør hvad og hvornår?) 

Opfølgning 
(Hvornår vil vi følge 

op) 

 
Kl. 18.30-18.45 
Præsentation 
 

Heidi 

 

• At skolebestyrelsen 
lærer hinanden at 
kende 

• At skolebestyrelsen 
bliver præsenteret for 
skoledistriktsleder Peter 
Rasmussen 

 

O 

 
Skolebestyrelsens medlemmer 
præsenterede sig for hinanden. 

 
Ingen opfølgning. 

 
Kl. 18.45-18.50 
Godkendelse af referat fra 
sidste møde 
 
 

Heidi 

 

• At referatet fra sidste 
møde bliver godkendt 

B 

 
Referatet fra sidste møde er godkendt, 
idet der ikke er kommet nogle 
bemærkninger, da referatet blev 
udsendt. 

 
Ingen opfølgning. 



 
 

 
Kl. 18.50-18.55 
Nyt fra elevrådet 
 

Elevrådsrep
ræsentante

rne 

 

• At elevrådene på 
skolerne og i distriktet 
får fortalt, hvilke 
opgaver de sidder med 
lige nu 

• At elevrådet får 
mulighed for at bede 
om hjælp fra 
bestyrelsen til løsning af 
opgaver ifm. 
elevrådsarbejdet 

 
 

O/D/B 

 
Der er endnu ikke valgt elevråd på 
skolerne. 
 
Det forventes, at eleverne deltager på 
næste bestyrelsesmøde. 

 
Ingen opfølgning. 

 
Kl. 18.55-19.35 
Hvordan vil vi arbejde i 
skolebestyrelsen 

- Forretningsorden – 
se bilag 

- Årshjul 
- Balancen mellem 

distrikt og matrikel 
- Elevinddragelse 
- Kursus 

skolebestyrelses-
arbejde d. 15/9 

 

Heidi/Peter 

 

• At vi får en fælles 
drøftelse af, hvilke 
forventninger vi har til 
hinanden i 
skolebestyrelsens 
arbejde 

• At vi får en kort 
introduktion til 
skolebestyrelsens rolle 
– herunder kurset for 
skolebestyrelser d. 15/9 

• At vi får drøftet, 
hvordan vi kan blive 
bedre til at inddrage 
elevernes stemme i 
bestyrelsesarbejdet 

 
 
 
 
 

O/D/B 

 
Peter fortalte om kursus for 
skolebestyrelser d. 15/9-2022 på 
Hedegaardsskolen i Brønderslev. 
Kurset afvikles fra kl. 18.00-21.00. 

- Det er en rigtig god start for 
den nye bestyrelse ift. det 
giver et fælles udgangspunkt 
for det kommende arbejde i 
skolebestyrelsen. Alle 
opfordres derfor til at deltage. 

 
Peter orienterede med baggrund i 
styrelsesvedtægt/forretningsorden om 
de generelle rammer for skole-
bestyrelsesarbejdet, som består i: 

- Principper 
- Godkendelse af budget 
- Ordensregler 
- Tilsyn med skolen 

 
Peter lagde op til en drøftelse af det 
fremtidige arbejde i skolebestyrelsen. 

- Tidspunkt 

 
Bestyrelsen 
præsenteres for 2 
forskellige 
organiseringer af 
skolebestyrelsesar
bejdet på 
bestyrelsesmødet 
d. 20/9-2022. 



 
 

- Balance mellem det nære på 
de enkelte skoler og det 
overordnede for distriktet 

- Hvordan styrker vi relevansen 
af skolebestyrelsesarbejdet for 
eleverne 

 
Bestyrelsen drøftede oplægget i 3 
grupper, hvorefter der blev samlet op 
på drøftelserne. 
 
Bestyrelsen vil på baggrund af 
drøftelserne gerne se et par oplæg, 
hvor møderække, indhold og 
organisering fremlægges. 
 

 
Kl. 19.35-20.05 
Princip for klassedannelse – 
se bilag 
 

Heidi/Peter
/Skoleleder
ne 

 

• At få orienteret om 
klassedannelsen på 
skolerne før 
sommerferien 

• At drøfte princippet for 
klassedannelse på 
baggrund af vores 
erfaring med 
klassedannelsen før 
sommerferien 

• At tilpasse princippet 
 

O/D/B 

 
Der var en drøftelse af, hvordan 
princippet har fungeret i forbindelse 
med klassedannelserne før 
sommerferien. 
 
Der var i skolebestyrelsen et ønske om 
at synliggøre, at det er de 
professionelle omkring eleverne 
(overlevering fra børnehave til 0. 
klasse), som vurderer klassedannelsen. 
Det kan være ved hjælp af en samtale 
med eleverne/forældrene. 

- Det imødekommer, at der 
også laves klasser fra 
børnehave til 0. klasse. 

 
Der var enighed i skolebestyrelsen om, 
at der ikke er behov for en 
spørgeguide, hvorfor dette slettes i 
princippet.  
 

 
Princippet rettes til 
efter de input, som 
er kommet på 
mødet. Det 
tilrettede princip 
tages med til 
godkendelse i 
bestyrelsen på 
mødet d. 20/9-
2022. 



 
 

 
Kl. 20.05-20.35 
Høringssvar vedr. 
evalueringsdesign ift. 
skolestruktur – se bilag 

Peter 

 

• At få gennemgået 
evalueringsdesignet 

• At få drøftet det 
foreslåede design 

• At få afgivet høringssvar 
vedr. det fremlagte 
design 

 

D/B 

 
Skolebestyrelsen drøftede forslaget til 
høringssvar. 
 
Skolebestyrelsen tilsluttede sig 
forslaget til høringssvar, der var dog et 
ønske om, at vi gerne vil give en 
bemærkning om, at der afventes 
høringssvar med kort varsel. Der laves 
desuden en skarpere beskrivelse af 
COVID-19 perioden. 
 

 
Peter retter 
høringssvaret til, 
hvorefter det 
sendes ind - der er 
frist d. 9/9-2022. 

Kl. 20.35-20.50 
Orienteringer 

- Formand 
- Ledelse 
- Medarbejdere 

Heidi, 
ledere og 

medarbejd
ere 

 

• At orientere bestyrelsen 
om driften på de 
enkelte institutioner 

 
 

O 

 
Formanden 
Heidi fortalte, at ”Skole og forældre” 
sender invitationer ud til landsmøde, 
som afvikles d. 12/11-2022. 
Peter sikrer sig, at alle de 
forældrevalgte i skolebestyrelsen får 
nyhedsbreve fra ”Skole og forældre”. 
 
Ledelsen 
Peter fortalte, at han er blevet taget 
rigtig godt imod. Det har været en 
dejlig start i jobbet som 
distriktsskoleleder. 
 
Hjallerup Skole er kommet godt i gang 
med skoleåret. 
 
Flauenskjold Skole er også kommet 
godt i gang med skoleåret, hvor der er 
et særligt fokus på samlæsning. 
 
Klokkerholm Skole har fået stor ros de 
fra forældrene til de elever, som netop 
er startet i 0. klasse og også ift. de 
elever, som er gået fra 0. til 1. klasse. 

 



 
 

Det nye håndværk/design lokalet et 
blevet taget i brug efter sommerferien, 
hvilket har været dejligt. 
 
SFO’erne er også kommet godt i gang, 
der er virkelig mange elever, som er 
startet op i SFO’erne. Det giver 
selvfølgelig noget pres på i 
dagligdagen. 
 
Der er fuld gang i forældremøder på 
alle 3 skoler. 
 

 
Kl. 20.50-20.55 
Punkter til næste 
skolebestyrelsesmøde 
 

ALLE 

 

• At give mulighed for at 
få drøftet og prioriteret 
punkter til dagsordenen 

D/B 

 
Punkter til næste møde: 

- Forretningsorden 
- Organisering af 

skolebestyrelsesarbejdet 
- Opsamling på kurset d. 15/9 
- Princip for klassedannelse – til 

godkendelse 
- Rundvisning på 

skolerne/SFO’erne 
- Princip for forældremøder 

 

 
Tages med på 
dagsordenen til 
mødet d. 20/9-
2022. 

 
Kl 20.55-21.00 
3 punkter til Facebook 
 

 

 

• Første møde for den nye skolebestyrelse og distriktsskoleleder 

• Fokus på at gøre bestyrelsesmøderne mere nærværende gennem vekslen mellem bestyrelsesmøder lokalt 
på den enkelte skole og samlet for hele distriktet 

 

 


